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   PROTOKÓŁ NR XXXII/16 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 29 grudnia 2016 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.13.20   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.   

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska Sekretarz Gminy, 

Krystyna Magda Skarbnik Gminy,  

Robert Greb mecenas, 

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha,  

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów, 

Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad sesji              

i przywitała uczestników.   

  

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym             

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2016.   

9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2017-2028.   

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

 a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 

  

b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 
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c/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy 

Marciszów oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego tryby zawarcia umowy 

najmu,  

 

d/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres  do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość,  

 

e/ uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Marciszów,   

 

 f/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017, 

 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2017 wraz z uzasadnieniem 

Wójta Gminy,  

 

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych,  

 

- odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

 

- głosowanie nad projektem uchwały,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.5. 

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Złożył poprosił o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie ustalenia zasad 

odpłatności za świadczenia udzielane przez przedszkole prowadzone przez Gminę Marciszów 

w czasie przekraczającym wymiar zajęć bezpłatnych.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie sprzedaży nieruchomości.  

 

Rada jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie zmian w porządku obrad.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

 

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2016.   
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9/ Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2017-2028.   

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

  

 a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 

  

b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 

 

c/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy 

Marciszów oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego tryby zawarcia umowy 

najmu,  

 

d/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres  do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość,  

 

e/ uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Marciszów,   

 

f/ ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane przez przedszkole prowadzone 

przez Gminę Marciszów w czasie przekraczającym wymiar zajęć bezpłatnych 

 

g/ Uchylenia uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości,  

 

h/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017, 

 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2017 wraz z uzasadnieniem 

Wójta Gminy,  

 

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych,  

 

- odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2017, 

 

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

 

- głosowanie nad projektem uchwały,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Zmieniony porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołów z poprzedniego posiedzenia.  

Do protokołów z XXX posiedzenia z dnia 24 listopada 2016 roku oraz z XXXI 

nieplanowanego posiedzenia z dnia 28 listopada 2016 roku uwag nie zgłoszono.   

Protokoły z poprzednich posiedzeń przyjęto jednogłośnie. 
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Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami.  

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że najwięcej czasu w okresie 

między sesjami zajęła praca nad sprawami bieżącymi. Ponadto  

- odbieramy i kończymy wszystkie uchwalone zadania, w związku z którymi odbyło się dużo 

rozmów i spotkań, 

- odbyły się dwa ważne wyjazdy, dotyczące przejęcia majątku wodociągowego.  Jeden do 

Warszawy a drugi do Poznania. 12 stycznia zaplanowana jest rozprawa w Sądzie Okręgowym 

w Jeleniej Górze o wydanie majątku. Szereg dokumentów wpływał na tym etapie 

przygotowawczym zarówno z jednej jak i drugiej strony. Wystąpiliśmy również o wydanie 

wyroku z klauzulą natychmiastowej wykonalności. Czy tak będzie zobaczymy. Mamy takie 

prawo, że sądy administracyjne nie wydają klauzuli wykonalności. W związku z tym 

wystąpiliśmy o wydanie tego majątku.  

- odniósł się do wyjazdu w trakcie trwania poprzedniej sesji w sprawie bezumownego 

korzystania z gruntów ale także bezprawnego korzystanie z budynków, budowli i sieci. O ile 

mamy wyrok  korzystny, bo niewątpliwie zaznaczono, że w złej wierze świadomie użytkuje 

się mienie gminy o tyle od momentu wyroku WZWiK dalej nie płaci. Nawet tej kwoty 

zasądzonej przez sąd. W związku z tym podjęliśmy decyzję i znalezione zostały dwie 

kancelarie, które decydują się  na wyłożenie zabezpieczenia spraw sądowych i być może 

ruszą kolejne rozprawy o bezumowne korzystanie z gruntów. Kolejną alternatywą jest 

ewentualne ogłoszenie przetargu i próba sprzedaży tego długu, jaki ciąży na WZWiK               

i WPWiK na konto gminy. Poczekamy do 12 stycznia i zobaczymy jak się sprawa 

rozstrzygnie.   

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.   

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2016.   

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za rok 2016 przedstawiła radnym 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Adamczyk oraz podziękowała Wójtowi, radnym, 

pracownikom oraz sołtysom za współpracę. Poprosiła, aby dalsza praca przebiegała w sposób 

właściwy i spokojniejszy.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Do przedstawionego sprawozdania uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.9.   

Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Marciszów na lata 2017-2028.   

Z treścią opinii RIO w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów na lata 

2017- 2028 zapoznała Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     

Opinia RIO stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań  nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  
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Ad.11. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a/ przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Marciszów, 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 5 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/159/16 

b/ zmiany Uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2016, 

Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała treść projektu uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 6 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/160/16 

c/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy 

Marciszów oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego tryby zawarcia umowy 

najmu,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 7 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/161/16 

d/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres  do 3 lat, której 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 8 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/162/16 

e/ uchwalenia zmiany Studium Uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Marciszów,   

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Przypomniał genezę powstania tego fragmentu zmiany Studium, informując, że pewne plany 

inwestycyjne w gminie spowodowały wystąpienie do ANR a tam zapisy w studium 

traktowano jako zapisy upoważniający do ewentualnego przekazania działek, będących 

własnością Skarbu Państwa. Stąd została podjęta uchwała o przystąpieniu do zmiany 

Studium. Po przyjęciu tej zmiany po nowym roku występujemy do Agencji                             

o przygotowanie aktów notarialnych do przejęcia tych działek i to otworzy nam możliwości 

do inwestowania na tych terenach.  

Jacek Godlewski projektant Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Marciszów.  

Omówił projekt uchwały wraz z załącznikami oraz poprosił o zadawanie pytań.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 9 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/163/16 

f/ ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane przez przedszkole prowadzone 

przez Gminę Marciszów w czasie przekraczającym wymiar zajęć bezpłatnych 

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 10 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/164/16 

g/ Uchylenia uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu: 

 „za” – 12 głosów / radna J. Adamczyk, radna D. Wojtas, radny. M Wolak, radny                   

A. Ryżowski, radny A, Mitczak, radny E. Orzechowski radny K. Nowakowski, radny              

J. Polański, radny W. Wróblewski, radny. M. Frasunek, radny D. Chęciński, radny                

M. Dzik /,  

„przeciw” – 0 głosów,  

„wstrzymujących się” – 3 głosy / radna C. Olejniczak, radna M. Suhak – Ogłaza, radny         

P. Gwóźdź/, przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik nr 11 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/165/16 

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Przeprosił radnego Władysława Wróblewskiego. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zapytała radnego Władysława Wróblewskiego czy uważa sprawę za zakończoną?  

Radny Władysław Wróblewski 

Odpowiedział, że tak i przyjął przeprosiny.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zapytała czy w związku z tym pismo, które wpłynęło do Biura Rady uważa za niebyłe?  

Radny Władysław Wróblewski 

Odpowiedział, że tak i wycofuje pismo.   

 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Adamczyk ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  

 

h/ uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2017, 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2017 wraz z uzasadnieniem Wójta 

Gminy,  

Skarbnik Gminy Marciszów Krystyna Magda  

przedstawiła projekt uchwały budżetowej gminy Marciszów na 2017 rok oraz poprosiła           

o naniesienie stosownych zmian w projekcie uchwały w związku sugestiami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Poprosił o przyjęcie budżetu oraz zwrócił uwagę na wysokość zaplanowanych wydatków 

inwestycyjnych, związanych z budową III etapu kanalizacji a także na założenie mniejszej 

sprzedaży majątku gminy.  



    

 7 

Wójt wspomniał również, że rozstrzygnięty został przetarg na odbiór nieczystości, który 

wygrał Sanikom. W tym roku dopłacamy 40 000,00 do śmieci.  

- odczytanie opinii Komisji i wniosków radnych,  

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej jednogłośnie popierający projekt budżetu gminy 

Marciszów na 2017 rok.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Radna Marta Suhak – Ogłaza przewodnicząca Komisji Budżetu  

Poinformowała, że Komisja Budżetu również sporządziła taki sam wniosek.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Poprosiła o zgłaszanie wniosków do projektu budżetu.  

Wniosków do projektu budżetu na 2017 rok nie zgłoszono.    

 

- odczytanie opinii RIO n/t budżetu Gminy Marciszów na rok 2017, 

Z treścią opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nr I/307/2016 z dnia 12.12.2016 r. odnośnie 

budżetu Gminy Marciszów na rok 2017 zapoznała radnych Skarbnik Gminy Krystyna Magda.  

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     

Opinia RIO stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Następnie Skarbnik Gminy Krystyna Magda odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej nr I/308/2016 z dnia 12.12.2016 r. w sprawie możliwości sfinansowania 

deficytu.  

Do przedstawionej opinii uwag i pytań nie zgłoszono.     

Opinia RIO stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

- przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji i wniosków radnych, 

Wnioski do projektu budżetu nie wystąpiły.  

 

- głosowanie nad projektem uchwały,  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów  Jadwiga Adamczyk odczytała treść projektu 

uchwały. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie, tj. 15 głosami „za” przyjęła projekt uchwały, 

stanowiący załącznik nr 15 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr XXXII/166/16 

 

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 

Podziękował za jednogłośne przyjęcie budżetu i powtórzył, że jest to codzienna i ciągła 

dyskusja. Tym sposobem dochodzimy do tego, że nam mieszkańcom nic nie grozi i nie ma 

zagrożenia. Jesteśmy w bezpiecznych wielkościach jeżeli chodzi o zadłużenie gminy              

a równocześnie stosujemy zarządzanie, pozwalające na inwestycje.  

Wójt poinformował, że radny Marcin Frasunek słyszał o rankingu, w którym gmina 

Marciszów jest w pierwszej dziesiątce jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków.   

 

Ad. 12.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Nie wystąpiły.  
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Ad.13.  

Sprawy różne.  

 

Radny Andrzej Mitczak  

Poprosił o interwencję radnych powiatowych w sprawie rowu i zarywającego się asfaltu 

między budynkiem  nr 43 a 44 w Ciechanowicach. Stwarza to zagrożenie przede wszystkim 

dla dzieci jeżdżących autobusem.  

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha,  

Odpowiedział, że był przygotowany na poruszenie tego tematu na sesji, ale pani Bych 

poruszyła wcześniej ten problem. Reakcja Starosty nie była pozytywna i nie ma środków. 

Dalej będziemy tą sprawę pilotować.  

Radny Władysław Wróblewski   

Nawiązał do funduszu sołeckiego z 2015 roku, gdzie na oświetlenie Domanowa zaplanowano 

9 000,00 zł a projekt został zrobiony za 7 000,00 zł. Zostało 2 000,00 i radny chciałby, aby te 

2 000,00 zł, które zostało trafiło z powrotem do wioski.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów  

Wyjaśnił, że 3 000,00 zł jest na plac zabaw a zaplanowanych jest kilkadziesiąt i to są między 

innymi te pieniądze i zapewne o wiele więcej tych pieniędzy dołożymy na cmentarz               

w Domanowie jak będziemy robić, żeby zakończyć budowę tych alejek. To będzie nie 

2 000,00 zł a o wiele więcej dołożone przez gminę. Za te 2 000,00 zł gmina dopłaci 

kilkadziesiąt.  

Radny Adam Ryżowski  

- skierował prośbę do Wójta o uruchomienie procedur odnośnie odpowiedzi Nadleśnictwa do 

Urzędu Gminy o mijanki na kolorowych jeziorkach,  

- poprosił radnego powiatowego o interwencję w sprawie odśnieżania dróg powiatowych.     

W tym roku trzy razy były zdarzenia zimowe i trzy razy powiat nie reagował. Dzieci nie 

dojechały do szkoły bo nie było posypane, odśnieżana była tylko połowa drogi a drogi 

posypywane były w późnych godzinach.    

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Odnośnie wniosku radnego Ryżowskiego Wójt wyjaśnił, że uzgodnił z panem nadleśniczym    

i upoważnił nadleśniczego Wojciecha Parzygnata do spotkania i ustalenia ewentualnie 

miejsca.   

Radny Dawid Chęciński  

Poprosił o interwencję w sprawie położenia przez firmę asfaltu koło bloków wiślanych. Asfalt 

jest przecięty a stary asfalt został zgarnięty na tereny zielone, które pielęgnują mieszkańcy. 

Odnośnie remontu chodnika prosi przyjrzeć się jak kładziona jest kostka przy zjazdach do 

posesji w niektórych miejscach, ponieważ wystaje ona powyżej asfaltu. Szczególnie na ulicy 

Dworcowej, koło poczty i Dina.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Wyjaśnił, że inwestycja koło bloków wiślanych jest jeszcze nie uporządkowana. Został 

zwiększony zakres robót. To nie jest koniec inwestycji tylko usunięcie pierwszych szkód, 

które są. Jeszcze nie dokończyliśmy przyłącza, ponieważ kolej nie pozwoliła zrobić 

przewiertu. Po nowym roku będziemy musieli szukać możliwość ogłoszenia przetargu, bo nie 

jest wykonany przewiert i przyłącze do samej oczyszczalni. Odnośnie wjazdów na posesje 

przy chodniku Wójt sprawdzi jak one wyglądają.  

Radny Edmund Orzechowski  

Nawiązał do planowanej świetlicy w Świdniku i prosi o niepowtarzanie takiej informacji, że 

taka mała miejscowość jak Świdnik chce świetlice za 4 miliony. Radny uściślił, że taki był 

pierwszy projekt i pierwsza wycena. To zostało zmienione i mówienie o tym, że nikogo nie 

stać na świetlicę za 4 miliony to radny i mieszkańcy Świdnika rozumieją. Chcemy świetlicę 
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taką jak, mają inne wsie. Zrozumiał również z protokołu Komisji Oświaty z listopada, że 

jeżeli będą jakieś fundusze to lepiej powiększyć świetlicę w Marciszowie, bo tam coś się 

dzieje. Z tym by radny dyskutował, bo uważa, że Świdnik też zasługuje na świetlice. Nie za              

4 miliony a świetlicę około miliona, czyli tyle ile kosztowały poprzednie świetlice.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Poinformował o spotkaniu w Świdniku, na którym zostały ustalone priorytety. Świdnik jest 

wsią, gdzie zaczyna działać zespół, stowarzyszenie, organizowane są jarmarki i kilka takich 

imprez rocznie. Uważa, że należałby się pochylić i na miarę możliwości gminy taką 

ewentualnie świetlicę wybudować.    

Radny Marcin Frasunek  

Zapytał Wójta czy jest możliwość zrobienia czegoś, żeby uruchomić chociaż połowę 

przejazdu na Górnym Marciszowie, ponieważ mieszkańcy są odcięci i nawet w przypadku 

pożaru nie byłoby dojazdu dla straży i pogotowia. Również nie mogą dojechać i powrócić        

z pracy.  Nawet Powiat nie był poinformowany, że jest taka praca i twierdzą, że współpraca    

z tą firmą dobrze się układa.   

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Wyjaśnił, że błąd jest jeden - powiat nie zareagował w odpowiednim czasie na prowadzenie 

inwestycji połówkowo. Firma przyszła i chce zrobić jak największe pieniądze. Wójt wczoraj 

podjął interwencję i wysłał mmsa z przejazdu dyrektorowi z Wałbrzycha oraz od razu 

powiadomił Wicestarostę panią Krzyszkowską. Ze swojej strony zrobił o wiele więcej jak 

powinien, ponieważ to dotyczy naszych mieszkańców. Co zrobią to nie wie. Nas tylko 

powiadomiono przed faktem dokonanym. Zostaliśmy poinformowani a całość leży po stronie 

Powiatu.    

Radny Marcin Frasunek  

Uważa, że jeżeli wymienili szynę to teraz mogą drugi etap tych reszty płyt ułożyć po jednej 

stronie i zrobić przejazd.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Wyjaśnił, że technologicznie nie ma żadnego problemu, żeby robili to połówkowo. Wczoraj 

po godzinie 15.00 uruchomił procedury, odszukał ludzi, przekazał dokładnie informacje            

i zobaczy czy jeszcze coś można zrobić w tej sprawie.  

Radny Marcin Frasunek  

Poinformował, że mieszkańcy mają odcięty przejazd, zamknięty most. Praktycznie nie mamy 

jak wyjechać, jest tylko ścieżka. Są lepsze drogi w lasach, drogi polne niż my mamy 

wyjechać na drogę powiatową.  

Przy okazji zgłosił problem radnemu powiatowemu problem ze współpracą ze starostwem 

między innymi z koszeniem, przywiezieniem paczera, kamienia. Ciągle tłumaczą to zepsutym 

sprzętem.    

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha 

Stwierdził, że jest zaskoczony stwierdzeniem o przejeździe i zaraz będzie interweniował        

w Starostwie. Jeżeli chodzi o odśnieżanie to jest to katastrofa, bo w zeszłym roku nawet nie 

było wybranych firm do odśnieżania. Będzie takie sytuacje monitował na bieżąco i spróbuje 

spotkać się ze Starostą. Przy okazji zapytał radnych czy nie biorą pod uwagę dodatkowych 

wpływów na przyszły rok za przejęcie majątku wodociągowego?   

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Stwierdził, że jak pieniądze wpłyną to podniosą pozycje dochodów. Wracając do odśnieżania 

potwierdził, że z odśnieżaniem jeżeli chodzi o Powiat to są problemy i poprosił radnego 

powiatowego, żeby zorientował się jaka jest hierarchia odśnieżania, ponieważ ta sama firma 

odśnieża miasto i to ono jest obsługiwane w pierwszej kolejności, a są też inne wioski. Można 

byłoby odśnieżać na zmianę a nie tylko miasto.  
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Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zwróciła również uwagę na nieposypywanie i zaapelowała, aby w te dni uciążliwe dla 

mieszkańców zadziałać ze zdwojoną siłą. Jest to apel do powiatu i gminy.    

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

Przekazał życzenia w imieniu zarządu Kwiatu Lnu w Lubawce z okazji nadchodzącego 

nowego roku, podziękował za współpracę oraz poinformował, że rozpoczęły się już pierwsze 

nabory i jest wiceprzewodniczącym rady, przydzielającej środki unijne na kolejną kadencję. 

Trzeba interesować się tymi naborami, ponieważ są to już ostatnie lata kiedy możemy 

korzystać ze środków unijnych.   

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odczytała pismo od pana Piotra Kaczmarczyka skierowane do Rady z prośbą o wsparcie         

w sprawie przyznania mieszkania w Wieściszowicach / pismo stanowi załącznik r 16 do 

protokołu/.  

Przewodnicząca poinformowała, że to pismo zostało poparte przez wszystkich członków 

Rady i poprosiła Wójta o przybliżenie funkcjonowania komisji mieszkaniowej.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Stwierdził, że nie ma nic do dodanie oprócz tego, że mówiąc o komisji mieszkaniowej trzeba 

mieć mieszkania. Ma około 12 wyroków, które powinien w pierwszej kolejności zrealizować 

bez względu na to czy jest mieszkanie czy nie ma mieszkania. Jeden z wyroków dotyczący 

mieszkańca Marciszowa zakończył się w miarę dobrze po naszej interwencji, ponieważ 

człowiek domagał się odszkodowania 20 000,00 zł. za to, że brat nie dostał na mocy wyroku 

mieszkania. Jeżeli wszyscy tak zrobią będziemy płacić ogromne odszkodowania. W związku 

z tym takie mieszkania powinny być w pierwszej kolejności. Dziwi się, bo nie pamięta 

jakiegokolwiek problemu z mieszkaniami a nagle zaczęło się nad jednym mieszkaniem. 

Mieszkanie zostało przydzielone jednej z rodzin, rodzina zrezygnowała i zostało przydzielone 

tym, którzy tam mieszkają. Co do państwa Kaczmarczyków Wójt już wielokrotnie im 

pomagał, wiele razy był w tej rodzinie i w momencie największego problemu daliśmy 

mieszkanie temu mężowi, ojcu.  On później zmarł i to mieszkanie się uwolniło.  

Tak jest skonstruowana sprawa zarządzania, że to akurat leży w gestii organu wykonawczego, 

nie w gestii rady gminy. Trzeba wykonywać i tak zarządzać tą gmina jak mówią o tym 

przepisy. Przepis mówi, że to jest domena organu wykonawczego i dla spokoju może sobie 

powołać taką komisję. Powołał ją teraz a wniosek był taki, żeby przydzielać tym 

mieszkańcom wsi, gdzie jest wolne mieszkanie. Na dzisiaj nie ma mieszkań i chyba nie 

będzie oprócz tego, co próbujemy zrobić z mieszkańcami, którzy nie płaca. Próbuje łączyć 

albo dokwaterować tych co nie płacą, żeby uwalniać te mieszkania. Pierwszą rzeczą jak 

zwolni się mieszkanie to jest wycena i podstawiamy na sprzedaż w trybie przetargowym.  

Jeżeli nie będzie chętnych po maksymalnie pięciu przetargach czy też negocjacjach to wtedy 

ewentualnie podstawiamy pod przydział komunalny z opcją wykupu.  W dalszym ciągu 

musimy znaleźć jakiś sposób, aby się tych mieszkań pozbyć. Kolejny problem polega na tym, 

że kolejarze podstawiają nam trzy mieszkania zadłużone i jeżeli nie przejmiemy tych 

mieszkań wyrokiem sądu wyznacza nam po około 20 000,00 zł zapłacić kolei. Drugim 

wyjściem jest przejąć te mieszkania i próbować we własnym zakresie ściągnąć to zadłużenie, 

do którego dopuściła kolej.  

Radna Danuta Wojtas  

Powiedziała, że tu nie chodzi o to, że radni coś nakazują Wójtowi. To była tylko taka prośba            

o wsparcie w danej sprawie a my nic nie nakazujemy. My wiemy, że nie mamy takiego 

prawa.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Powiedział, że tak tego nie odbiera i jeżeli się cokolwiek takiego ujawni to będzie starał się 

pomóc.  
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Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  
Poprosił Wójta żeby zwrócić uwagę policji na budynek nr 16 przy ulicy Spółdzielczej, 

ponieważ tam dzieją się niepokojące rzeczy.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Przychylnie odniósł się do prośby sołtysa Chronowskiego.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zgłosiła problem psów wałęsających się wieczorami i uważa, że trzeba bliżej przyjrzeć się 

temu problemowi.  

Adam Chronowski sołtys wsi Marciszów  

Poparł wypowiedz Przewodniczącej i poprosił Radę o podjęcie stosownych kroków w tej 

sprawie. Nie wie czy to uchwałą zmienić czy rejestrować psy.  

Józef Szołdrowski sołtys wsi Sędzisław  

Poparł wypowiedz sołtys Chronowskiego, ponieważ w jego wiosce są mieszkańcy, którzy 

mają trzy psy a szczepią tylko jednego. Uważa, że powinna być ustawa nakazująca 

szczepienie wszystkich psów.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

- przekazała życzenia świąteczne od Burmistrz i Przewodniczącej Rady Miasta Lubawka,   

- przekazała zaproszenie na noworoczną mszę święta w intencji samorządowców.  

Radny Julian Polański  

Poprosił o przedstawienie składu komisji mieszkaniowej.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
odpowiedział, że skład był powołany na jedno mieszkanie. Próbuje znaleźć rozwiązanie, że 

jeżeli jest mieszkanie to żeby przynajmniej był sołtys tej wsi, ponieważ jest to ciało doradcze.  

Radny Piotr Gwóźdź 

Uzupełnił, że we wcześniejszej komisji powołanej przez Wójta przewodniczącą była 

nieżyjąca już pani Przybyła. Tutaj zmieniło się następne nazwisko, tak jak do składu komisji 

dołożono radnego Ryżowskiego a przewodniczącym został Piotr Nikiting. Typowej komisji 

nie ma i jest powoływana komisja na jakiś czas.  

Stefan Zawierucha Wójt Gminy Marciszów 
Powiedział, że zmieniał się również kierownik GOPS-u i to, co było zdezaktualizowało  się 

totalnie. Prosi nie roztrząsać czegoś jak nie ma mieszkań. Jak będziemy mieli 10 mieszkań to 

powoła komisję, która będzie mu pomocna.  

W imieniu własnym, Zastępcy Wójta i pracowników Urzędu Gminy złożył wszystkim 

zebranym życzenia noworoczne oraz podziękował za współpracę.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Na zakończenie obrad sesji złożyła wszystkim zebranym życzenia noworoczne oraz 

podziękowała za współpracę.   

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady Gminy  

W imieniu klubu radnych „Nasza Gmina” podziękował za współpracę i złożył obecnym 

życzenia noworoczne.   

 

Ad.14. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 

13.20 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


